
 1 - 

ZÁPIS A USNESENÍ Z XV. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE LUŽICE ZE DNE  

22. prosince 2016 
 

Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1) 

Přílohy: č. 1 – prezenční listina zastupitelů 

  č. 2 -  prezenční listina veřejnosti 

  č. 3 -  program XV. veřejného zasedání ZO Lužice 

Jednání zahájil starosta obce Jaroslav Kreml v 17.00 hod. 

Jednání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

Při zahájení jednání bylo přítomno 15 členů.  

ZO je usnášeníschopné.  

 

Schválení programu:      HLASOVÁNÍ:  15 PRO – 0 PROTI – 0 ZDRŽEL SE  

 Program jednání byl schválen jednomyslně.  

Zapisovatelkou byla určena slečna D. Šimíková.  

Ověřovateli zápisu byli určeni: J. Domanský, J. Líčeníková 

Byla zvolena návrhová komise ve složení:  

předseda:     J. Buchta  HLASOVÁNÍ: 14 PRO – 0 PROTI – 1 ZDRŽEL SE  

člen:        J. Hubačka  HLASOVÁNÍ:  14 PRO – 0 PROTI – 1 ZDRŽEL SE  

 

Zápis z minulého zasedání ZO byl řádně ověřen a vyhotoven k nahlédnutí ve stanoveném termínu 10 dnů a je k dispozici. 

Námitky proti němu nebyly podány.  

 

1. Kontrola usnesení z XIV. veřejného zasedání zastupitelstva obce Lužice dne 24. 11. 2016. 

Pan Poláček informoval přítomné o provedené kontrole plnění usnesení s konstatováním, že k dnešnímu dni 

nezůstávají k plnění žádná usnesení.  

 

 

USNESENÍ č. 15/1:    ZO Lužice bere na vědomí výsledek kontroly usnesení z XIV. veřejného zasedání zastupitelstva 

    obce Lužice, dne 24. 11. 2016. 

 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

2. Zpráva kontrolního výboru ZO Lužice 

Pan Poláček informoval přítomné o zprávě kontrolního výboru ZO Lužice (dále jen KV), který se konal dne 6. 12. 

2016. Program KV byl následující: 

- Kontrola plnění usnesení KV a ZO Lužice 

- Kontrola plnění usnesení RO Lužice za období říjen 2016 až listopad 2016 

- Schválení souhrnné zprávy o výsledcích činnosti KV za uplynulé dva roky 

- Kontrola vymáhání pohledávek 

KV přijal tato usnesení: 

Usnesení č. 3a): KV schvaluje souhrnnou zprávu o činnosti KV za uplynulé dva roky. 

Usnesení č. 3b): KV doporučuje se zaobírat dlouhodobostí a vymahatelností pohledávek evidovaných na 

podrozvahových účtech. 

 

USNESENÍ č. 15/2: ZO bere na vědomí zprávu kontrolního výboru ZO Lužice.      

   



 2 - 

 

 
 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

 

3. Zprávy finančního výboru ZO Lužice. 

Pan Půček informoval o zprávách finančního výboru (dále jen FV). FV se sešel celkem dvakrát, a to 30. 11. a 6. 12. 2016. 

Programem jednání FV byl návrh rozpočtu na rok 2017 a plnění rozpočtu. FV doporučuje návrh rozpočtu na rok 2017 ZO 

Lužice ke schválení.  

 

USNESENÍ č. 15/3a: ZO Lužice bere na vědomí zprávy finančního výboru. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

 

4. Projednání vizualizace areálu T. J. Sokol Lužice. 

Starosta přítomným představil návrh vizualizace sokolovny. Tato vizualizace byla projednána na pracovní poradě ZO 

Lužice a také ve výboru T. J. Sokol Lužice. Na vizualizaci se podílel starosta T. J. Sokol Lužice pan Miloš Kadala. Výbor 

T. J. Sokol Lužice s vizualizací souhlasil, protože návrh umožňuje provozovat činnosti, za jejichž účelem byla sokolovna 

postavena. Starosta sdělil, že byla připomínka k bezbariérovému přístupu. Ten bude zajištěn ze strany ulice 

Velkomoravská, tak i z ulice Česká. Pokud ZO vizualizaci schválí, bude to dalším krokem k převodu sokolovny na obec. 

V únoru proběhne valná hromada T. J. Sokol Lužice, kde se smlouva o převodu bude schvalovat. Dále starosta 

informoval, že v sále sokolovny byla vymalována čelní stěna kolem jeviště boční stěny. Pan Král se dotázal, zda bude mít 

možnost vizualizaci připomínkovat i veřejnost. Pan Půček podotkl, že veřejnost se mohla přijít vyjádřit na dnešní veřejné 

zasedání ZO Lužice. Místostarostka uvedla, že se jedná o majetek T. J. Sokol Lužice nikoliv obce, a že vizualizace dle 

požadavků T. J. Sokol Lužice je nutnou podmínkou pro bezúplatný převod. Pan Král se dále dotázal, zda se jedná o 

finální podobu. Starosta odpověděl, že mohou proběhnout drobné změny, které nebudou v rozporu s původní koncepcí. 

Pan Poláček se dotázal, zda bude areál sokolovny přístupný i pro veřejnost. Starosta odpověděl, že tak jako nyní, bude i v 

budoucnu areál přístupný i veřejnosti. Samozřejmě bude muset mít areál určitý režim a řád. Pan Domanský se dotázal, 

zda už jsou vyčíslené náklady na rekonstrukci areálu dle vizualizace.  Starosta odpověděl, že zatím ne. Pan Klásek 

konstatoval, že ohledně vizualizace si není jistý kuželnou a petangem. Také se dotázal na vnitřní úpravy sokolovny na 

sociální zázemí. Starosta uvedl, že hřiště na petang je velmi levnou záležitostí a bylo by škoda toho nevyužít. Co se 

kuželek týče, tak starosta odpověděl, že kuželky se v Lužicích dříve hrály a dle jeho názoru se jedná o oblíbenou hru, ale 

návrh není definitivní, může se změnit dle zájmu občanů. Pokud T. J. Sokol Lužice převod sokolovny na obec schválí, 

vnitřní úpravy by probíhaly postupně. První podlaží zůstane a vymění se parkety. V suterénu bude vybudováno sociální 

zázemí pro veřejnost a čtyři šatny pro sportovce. Pan Hubačka se dotázal na stromy, které rostou kolem areálu sokolovny, 

zda budou vykáceny. Starosta odpověděl, že ano, ale proběhne náhradní výsadba. Stávající stromy jsou ve špatném stavu. 

Pan starosta informoval přítomné, že je T. J. Sokol Lužice uzavřel smlouvu s novým nájemcem Sokolky. Bude prodávat 

hamburgery a italskou kávu, limo a pivo. Sokolka bude ve stylu cukrárny. Před plesovou sezonou bude občerstvení 

v provozu. 

 

 

USNESENÍ č.15/4:  ZO Lužice schvaluje vizualizaci areálu T. J. Sokol Lužice. 
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HLASOVÁNÍ:  

PRO 14 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 1 (Klásek) 

     Usnesení bylo přijato. 

 

5. Odměny členům RO, ZO a předsedům komisí s účinností od 1. 1. 2017. 
Paní Valoušková informovala zastupitele, že dle přílohy č. 1 nařízení vlády č. 37/2003 Sb. Ve znění pozdějších předpisů 

se jedná o měsíční odměnu a změnu účinnou od 1. 1. 2017. 
 

 

       USNESENÍ č. 15/5:  ZO Lužice schvaluje odměny členům RO, ZO a předsedům komisí s účinností  

od 1. 1. 2017.  

funkce 
   

navrhované  složení odměny 

člen ZO  
   

    599,00 Kč  (399+200) 
 člen ZO a RO  

   

 2 240,00 Kč  (399+200+1441+200) 

člen ZO + předseda výboru  
   

 2 041,00 Kč  (399+200+1242+200) 

člen ZO + předseda komise  
   

 2 041,00 Kč  (399+200+1242+200) 

předseda komise  
   

 1 442,00 Kč  (1242+200) 

 

 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

6. Zpráva z činnosti RO Lužice, komisí RO Lužice, ZO Lužice a výborů ZO Lužice. 
Starosta sdělil, že na XIV. veřejném zasedání se zastupitelé usnesli, aby na dalším jednání ZO Lužice bude předložena 

komplexní zpráva ZO Lužice, výborů ZO Lužice, RO Lužice a komisí RO Lužice. Tuto zprávu všichni zastupitelé dostali 

a mají ji ve svých materiálech. Starosta informoval, že Lužice mají celkem 7 komisí RO a 2 výbory ZO. Celkově 

v komisích a výborech pracuje 78 občanů, kteří se přímo podílejí na samosprávě obce. Dále vyjádřil poděkování za jejich 

činnost. 

 

USNESENÍ č. 15/6: ZO Lužice bere na vědomí zprávy z činnosti RO Lužice, komisí RO Lužice,  

ZO Lužice a výborů ZO Lužice. 

 

 

    

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

           

7. Členská schůze Regionu Podluží. 

Starosta informoval, že v úterý 20. prosince 2016 proběhla členská schůze Regionu Podluží, kde Lužice byly v plném 

zastoupení. Dále sdělil, že bylo odloženo definitivní vystoupení Moravské Nové Vsi z Regionu Podluží, to bude 

předmětem další schůze. Také informoval přítomné, že v Lužickém zpravodaji bude pravidelná rubrika o Regionu 

Podluží. 

 

USNESENÍ č. 15/7: ZO Lužice bere na vědomí informace k členské schůzi Regionu Podluží, která se 

uskutečnila 20. prosince 2016 v Moravské Nové Vsi. 
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     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

8. Obecně závazná vyhláška č. 1/2016 o stanovení kratší doby nočního klidu. 
Místostarostka informovala přítomné, že novelou zákona o přestupcích, která vstoupila v platnost 1. 10. 2016, musí obec 

vydat novou OZV o stanovení kratší doby nočního klidu. Rada obce již nebude mít možnost povolit výjimku na 

prodloužení konání akcí konaných na veřejných prostranstvích. Nyní toto musí upravovat OZV. Dále sdělila, že návrh 

této vyhlášky byl zaslán Ministerstvu vnitra ČR. Po této kontrole ministerstvo doporučilo ještě více konkretizovat akce, 

kterých se tato vyhláška bude týkat. Zastupitelé vyhlášku připomínkovali a dohodli se na její podobě.  

  

   USNESENÍ č. 15/8: ZO Lužice vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2016 o stanovení kratší doby nočního 

klidu. 

 
 

 

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

 

 

9. Rozpočtový výhled Základní školy a Mateřské školy Jaroslava Dobrovolského, Lužice na rok 2018-2019. 

Paní Valoušková informovala přítomné, že od roku 2017 má vejít v platnost zákon, který ukládá zřizovateli školy schválit 

rozpočtový výhled na dva roky. Proto tento bod zařadila na program jednání už nyní, abychom tento výhled měli předem 

schválený.  Starosta sdělil přítomným, že je na zastupitelstvu přítomný ředitel školy Mgr. Miroslav Hunča, aby mohl 

zodpovědět případné dotazy. Pan Poláček se zeptal na položku plynu, která je v roce 2019 výrazně nižší než v roce 2018. 

Pan ředitel odpověděl, že je zde počítáno s úsporami, které přinese rekonstrukce otopného systému s termoregulací v ZŠ. 

Pan Klásek se dotázal, kdo tento výhled schvaluje. Paní Valoušková odpověděla, že jelikož zákon ještě není vydán, tak 

neví, zda stačí schválit pouze radou nebo musí být schválen i v zastupitelstvu. Pan Hubačka se dotázal, zda je tento 

výhled závazný. Paní Valoušková odpověděla stejně jako panu Kláskovi. Pan Klásek tedy navrhl, aby zastupitelstvo 

odložilo schválení rozpočtového výhledu do doby, až vyjde příslušný zákon. 

 

   USNESENÍ č. 15/9:  ZO Lužice odkládá schválení rozpočtového výhledu do doby schválení příslušného 

zákona. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

    Usnesení bylo přijato. 

 

10. Návrh rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Jaroslava Dobrovolského, Lužice na rok 2017. 
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Paní Valoušková sdělila, že návrh rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Jaroslava Dobrovolského, Lužice je i 

součástí rozpočtu obce Lužice. Pan Poláček se dotázal ředitele ZŠ, proč je v rozpočtu zahrnuta částka na plavání a 

lyžařský výcvik, když plavecký bazén v Hodoníně je zavřený a lyžařský výcvik je zrušen? Pan ředitel mu odpověděl, že 

plavat se bude jezdit do Ratíškovic a lyžařský výcvik, že je skutečně zrušený a posunutý. O částku na lyžařský výcvik 

bude rozpočet ponížen úpravou rozpočtu." 

 

 

 

 

USNESENÍ č. 15/10: ZO Lužice schvaluje návrh rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Jaroslava 

Dobrovolského, Lužice na rok 2017. 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 14 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 1 (Poláček) 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

11. Návrh na vyřazení nerealizovaných investic. 

Paní Valoušková informoval přítomné, že se jedná o investici z roku 2007. Tato investice se nezrealizovala, a proto 

navrhuje tuto investici vyřadit. Jedná se o investici projektu podporovaných bytů nad MŠ.  

 
       USNESENÍ č. 15/11:  ZO Lužice schvaluje vyřazení nerealizované investice z účtu 042 055 - Podporované byty 

nad MŠ ve výši 81086,- Kč 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

 

12. Převod pohledávky na podrozvahu. 
Paní Valoušková informovala přítomné, že se jedná o převedenou pohledávku ze správy majetku. Tato pohledávka se 

čtvrtletně odepisuje. Paní Valoušková navrhuje dát tuto pohledávku na podrozvahu. Starosta doplnil, že se jedná o  

pohledávku za nájemné a služby.  

 

      USNESENÍ č. 15/12: ZO Lužice schvaluje odepsání pohledávky ze zrušené správy majetku (nájemné  

a služby bytu - 107436,00 Kč) na podrozvahový účet a odúčtování opravné položky. 

 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato.  

 

     

13. Úprava rozpočtu č. 6/2016 

Paní Valoušková seznámila přítomné s jednotlivými položkami v úpravě rozpočtu, jak ve výdajové, tak v příjmové části. 

Pan Klásek se dotázal na položku 1112 – daň z příjmu fyzických osob ze samostatně výdělečné činnosti. Pan Půček 

odpověděl, že proběhla změna zákona, a proto tak velký úbytek.  
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USNESENÍ č. 15/13:  ZO Lužice schvaluje úpravu rozpočtu č. 6/2016 v příjmové i výdajové části ve výši   

37 300 Kč provedené úpravě rozpočtu činí příjmy 36 036 000 Kč a výdaje  
48 295 000 Kč. Rozdíl ve výši 12 259 000 Kč bude vyrovnán po splátce úvěru ve výši  

1 591 000 Kč zůstatkem na účtech ve výši 13 850 000 Kč.  

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15  

PROTI 0  

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

14. Pověření RO Lužice závěrečnou úpravou rozpočtu obce Lužice v roce 2016. 

Paní Valoušková sdělila přítomným, že je potřeba, aby zastupitelstvo pověřilo radu obce závěrečnou úpravou rozpočtu  

obce v roce 2016. 

 

   USNESENÍ č. 15/14:  ZO Lužice pověřuje RO závěrečnou úpravou rozpočtu obce v roce 2016. 

 

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

15. Návrh rozpočtu obce Lužice na rok 2017. 
Paní Valoušková seznámila přítomné s návrhem rozpočtu na rok 2017. Tento rozpočet byl projednán i na pracovní poradě 

ZO Lužice. Starosta doplnil, že zásadní investicí na rok 2017 je II. etapa komunikace Kratiny. Pan Klásek se dotázal, zda 

je nějak v tomto návrhu počítáno s RD č. p. 33. Paní Valoušková odpověděla, že je to v rámci položky nebytové prostory. 

Pan Poláček podotkl, že je tento rozpočet navržen střízlivě, ale strukturu by řešil jinak. Pan Půček se dotázal, co tím má 

pan Poláček na mysli. Pan Poláček odpověděl, že například nevidí v návrhu rozpočtu dotace neziskového charakteru a 

školení. Starosta odpověděl, že co se školní týče, tak zaměstnanci chodí na školení, tak aby splňovali potřebné podmínky 

a byli kvalifikováni. Paní Valoušková konstatovala, že o tyto dotace by měly žádat neziskové organizace. 

   

 USNESENÍ č. 15/15:   ZO Lužice schvaluje rozpočet obce Lužice pro rok 2017 v příjmové části ve výši  

33 740 300 Kč, ve výdajové části 41 646 300 Kč. Rozdíl ve výši 7 906 000 Kč bude 

vyrovnán po splátce úvěru ve výši 1 591 000 Kč zůstatkem na účtech ve výši  

9 500 000 Kč.   

 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

    Usnesení bylo přijato. 

 

 

16.  Různé. 
Pan Domanský informoval přítomné na stížnosti občanů na nově vybudovanou hřbitovní zeď, která je špatně a nekvalitně 

postavena. Předložil zastupitelům i fotografie. Starosta konstatoval, že firma, která zeď stavěla, vyhrála výběrové řízení 

na základě nejnižší ceny. Pan Klásek sdělil, že tuto firmu navrhl on, jelikož s ní již několikrát spolupracoval a nikdy s ní 

nebyly problémy. Pokud nyní odvedla firma špatnou práci, je třeba reklamace. Starosta odpověděl, že to bere na vědomí a 

zeď bude reklamována. Pan Buchta informoval, že proběhlo výběrové řízení na chodník v ulici Kolmá. Byli čtyři 

uchazeči a vyhrála firma Simostav.  Dále sdělil, že bude probíhat výběrové řízení na ulici Kratiny. Konstatoval, že pokud 

mají zastupitelé návrhy na případné uchazeče, ať je sdělí do 10. ledna 2017 panu starostovi. 
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17. Diskuse 

Starosta přivítal na jednání starostu T. J. Sokol Lužice pana Miloše Kadalu. Pan Kadala poděkoval zastupitelstvu za 

vizualizaci sokolovny, která se členům výboru sokola líbila. A sdělil, že tímto byl splněn požadavek, aby členové sokola 

věděli, co obec se sokolovnou plánuje.  

Paní Mgr. Zabadalová připravuje smlouvu tak, aby vyhovovala oběma stranám. Tato smlouva bude připravena v lednu. 

K této smlouvě se vyjádří valná hromada a následně Česká obec sokolská. Pan Klásek se dotázal, zda může Česká obec 

sokolská tuto smlouvu zamítnout. Pan Kadala odpověděl, že se to stát může, ale nebývá tomu tak. Pan Kadala dále 

informoval, že si ještě nikdo nepodal žádost na organizování plesů, a proto žádá předsedy spolků o nápravu.  

 

 

 

 

18. Závěr 

Starosta poděkoval zastupitelům za pozornost a věcný přístup. Dále popřál všem krásné prožití vánočních svátků a 

pohodu. Tímto také pozval přítomné na Silvestrovské plavání na Cihelnu, které proběhne v sobotu 31. prosince 2016. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   …………………………      ………………………….. 

         starosta               místostarostka 

    Ing. Jaroslav Kreml         Mgr. Jana Ambrožová  

  

 

 

 

 

 

 

   …………………………      …………………………… 

           ověřovatel        ověřovatel 

        Mgr. Jana Líčeníková                                                 Ing. Jiří Domanský 


